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DAMES EN HEREN,

Uw commissie besprak op 25 november 1997 het
haar toegewezen gedeelte van het ontwerp van
decreet houdende de algemene uitgavenbegroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor het begro-
tingsjaar 1998. De begroting werd besproken in
samenhang met de beleidsbrief "Media – Beleids-
prioriteiten 1998", ingediend door de heer Eric Van
Rompuy, Vlaams minister van Economie, KMO,
Landbouw en Media (Stuk 819 (1997-1998) –
Nr. 1).

De besprekingen met betrekking tot de BRTN
werden bijgewoond door een BRTN-delegatie.
Deze delegatie was als volgt samengesteld :

– de heer Bart De Schutter, voorzitter van de
raad van bestuur ;

– de heer Bert De Graeve, gedelegeerd bestuur-
der ;

– de heer Hugo De Vreese, directeur interne
audit ;

– de heer Willy Wijnants, directeur financiën.

I. Toelichting bij de BRTN-begroting voor 1998
door de heer Bert De Graeve, gedelegeerd
bestuurder van de BRTN

De heer Bart De Schutter, voorzitter van de raad
van bestuur benadrukt dat raad van bestuur en
directiecomité van de openbare omroep in de beste
verstandhouding samenwerken. Alle belangrijke en
vitale beslissingen worden in de raad van bestuur
steeds met consensus genomen. De voorzitter van
de raad van bestuur licht toe dat de besluitvorming
omtrent alle strategische beslissingen in twee fasen
gebeurt. In een eerste fase is er een verkennende
discussie tussen directie en raad van bestuur,
nadien wordt het voorstel van beslissing aangepast
rekening houdend met opmerkingen van de leden
van de raad van bestuur en goedgekeurd door de
raad van bestuur met een eenvoudige consensus
zonder formele stemming. Concluderend resu-
meert de heer Bart De Schutter dat de raad van
bestuur zijn functie terdege vervult over alle schei-
dingslijnen heen, met de openbare omroep als
belangrijkste doel voor ogen.

Aan de hand van een aantal slides die opgenomen
worden als bijlage bij dit verslag geeft de heer Bert
De Graeve een toelichting bij enerzijds de BRTN-

begroting 1998 die ook vervat zit in de beheers-
overeenkomst. Anderzijds krijgen de commissiele-
den ook een stand van zaken m.b.t. het verande-
ringsproces in de openbare omroep.

Wat de ingrepen in het personeelsbeleid betreft,
verklaart de gedelegeerd bestuurder dat vandaag
reeds 431 personeelsleden een aanvraag deden die
goedgekeurd is om gebruik te maken van de uit-
stapregeling op zestig jaar terwijl de beheersover-
eenkomst het cijfer van 422 personeelsleden voor-
opstelde voor 2001. In principe is dit luik dus afge-
werkt. Nieuwe aanvragen om uit te stappen, wor-
den geval per geval bekeken en moeten overlegd
worden met de vakbonden.

Wat de ingrepen in de organisatie betreft, verklaart
de gedelegeerd bestuurder dat de openbare
omroep ook daar zeer ver gevorderd is met de
implementatie van de beheersovereenkomst. Op
basis van het eindrapport BPR 2 – waar een becij-
ferde schatting werd gemaakt van de mogelijk door
te voeren besparingen – zal het management ver-
der werken zonder evenwel dit op te leggen vooral
ook omdat er té weinig consistente betrouwbare
bedrijfsinformatie over de BRTN beschikbaar is
die toelaat rechtlijnige conclusies op te leggen.

Wat het budgettaire aspect betreft, benadrukt de
heer Bert De Graeve dat de openbare omroep
1997 zal afsluiten met een beter resultaat dan het
vooropgezette negatieve saldo van 616 miljoen
frank. De gedelegeerd bestuurder stelt dat de
BRTN-begroting 1998 de weerspiegeling is van wat
werd opgenomen in de beheersovereenkomst van
de openbare omroep. Op vlak van personeelskos-
ten zijn er evenwel een aantal verschuivingen. Het
criterium is dat de diensten zoveel mogelijk zelf
geresponsabiliseerd worden door budgetten toe te
wijzen aan de divisies. Wat de daling van de post
'Financiële lasten en investeringen' met een 140
miljoen frank betreft, verklaart de heer Bert De
Graeve dat de oorzaak daarvan is dat de waarde-
ringsregels voor de boekhoudkundige normen voor
VOI's moeten aangepast worden : schilderen van
muren en een rist van onderhoudswerken worden
niet langer geboekt als vast actief maar als een
onmiddelijke kost.

De gedelegeerd bestuurder benadrukt dat de per-
soneelskost van 4.509 miljoen frank geen enkele
ruimte meer biedt. De druk op de personeelskost
zal bijzonder hoog zijn.

Naar aantallen toe verduidelijkt de heer Bert De
Graeve dat de openbare omroep evolueert naar
het vooropgezette cijfer van 2.272 eenheden in de
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beheersovereenkomst. Het cijfer van 2.311 eenhe-
den in de begroting 1998 (een verschil van 39 een-
heden) vindt zijn verklaring in de nieuwe opdrach-
ten van de televisie op vlak van de uitbouw van het
tweede net en het opstarten van een jeugdnet. De
openbare omroep kreeg daarvoor een extra van
705 miljoen frank. 39 Personeelsleden (waarvan
slechts 21 nieuwe aanwervingen) staan tot nu toe
in voor deze nieuwe initiatieven en projecten.

Wat de problematiek van het Koor en Orkest
betreft, wijst de gedelegeerd bestuurder op het
acute probleem van de bezoldiging van de perso-
neelsleden van het Koor en Orkest. De BRTN
heeft geen budget om de weddes van deze perso-
neelsleden vanaf 1 januari 1998 te betalen, inclusief
de wedde van december 1997. Hij dringt aan dat er
zeer snel door de politieke overheid een verant-
woordelijke voor het Koor en Orkest wordt aange-
duid.

M.b.t. de stand van zaken van de uitvoering van de
beheersovereenkomst verduidelijkt de heer Bert
De Graeve dat zoals decretaal vastgelegd de open-
bare omroep in juni 1998 omstandig verantwoor-
ding zal afleggen aan het Vlaams Parlement. Niet-
temin houdt hij er aan nu reeds een tussentijdse
stand van zaken te geven.

Significante zaken zijn dat de marktaandelen van
TV1 en TV2 – in vergelijking met de commerciële
omroepen – sinds 1995 stijgen. Verder onderstreept
de gedelegeerd bestuurder dat cumulatief 76% van
de Vlamingen naar de journaals van de openbare
omroep kijken, wat betekent dat de BRTN op dat
vlak beter scoort dan de commerciële omroepen.

De heer Bert De Graeve verklaart dat de gestelde
norm van 1.500.000 individuele kijkers voor een
cumulatief dagbereik zeer moeilijk te realiseren is.

Wat de mogelijke verhuis van Radio2 Vlaams-Bra-
bant naar Leuven betreft, herhaalt de gedelegeerd
bestuurder dat de openbare omroep geen vragende
partij is, omdat in de begroting voorzien is dat het
Amerikaans Theater verder uitgebouwd wordt om
Radio2 Vlaams-Brabant te huisvesten.

De heer Bert De Graeve verduidelijkt dat de
directie op vlak van het personeelsbeleid, met
name de vraag of het algemene principe-KB van
toepassing is, een open principiel conflict heeft met
de vakbonden. Wat consequenties heeft op vlak
van ondermeer verloning en vergoeding van con-
tractuelen. De gedelegeerd bestuurder verklaart
dat op dat vlak erfenissen van het verleden een rol

spelen maar dat naar oplossingen moet gezocht
worden.

Wat de hernegociëring van het werkreglement
betreft, verklaart de heer Bert De Graeve dat als
basisprincipe geldt dat de beschikbare tijd en de
eigen infrastructuur maximaal gebruikt wordt.
Maar de gedelegeerd bestuurder is zich er terdege
van bewust dat de concrete implementatie moeilijk
zal zijn. Hij hoopt met deze operatie ook de nood-
zakelijke basisinformatie te vergaren om niet-line-
aire beleidsbeslissingen te kunnen treffen.

Business Proces Reengineering is een proces dat
volop aan de gang is en niet meer van buitenuit
opgelegd is.

De gedelegeerd bestuurder verduidelijkt dat het
bestaande contract met OMOB over het pensioen-
dossier gehernegocieerd en aangepast werd. De zes
miljard frank reserves worden herschikt in een op
te richten VRT-pensioenfonds dat zal geleid wor-
den door een algemene vergadering en een raad
van bestuur. De huidige bijdragen van de werkne-
mer en de werkgever vloeien daar naar toe, de
overheid vult de bedragen aan (met 4,2 miljard
frank voor de duurtijd van deze eerste beheers-
overeenkomst). Dit gezamelijk bedrag van 10 mil-
jard frank zal op een proffessionele wijze beheerd
worden om een rendement van 8% te realiseren,
teneinde te vermijden dat er bijkomende fondsen
aan de regering moeten gevraagd worden. De heer
Bert De Graeve vindt het op te richten pensioen-
fonds een realistische constructie waarbij een onaf-
hankelijke actuaris, Conac de verplichtingen cor-
rect heeft berekend, het vermogensbeheer uitbe-
steed wordt, en Watson Wyatt met zijn expertise
het beleggingsreglement zal voorstellen. Men
hoopt tegen juni 1998 het vermogensbeheer uit te
besteden aan een aantal banken. OMOB tenslotte
zal blijven instaan voor de berekening en de be-
taling van het pensioen.

II. Opmerkingen en vragen van de leden met ant-
woord van de BRTN-delegatie

A. Opmerkingen en vragen in verband met de
begroting 1998 van de BRTN

– De begroting 1998 – cijfermatig

De heer Carl Decaluwé wenst de samenvatting van
de begroting 1998 – opgenomen in de bijlagen bij
stuk nr. 15 te vergelijken met de cijfers en maatsta-
ven van de beheersovereenkomst. Dit is thans zeer

5 Stuk 15 (1997-1998) – Nr. 9-E



moeilijk. Het lid dringt aan dat in de toekomst de
jaarlijkse begroting duidelijker in functie van de
beheersovereenkomst wordt vertaald zodat verge-
lijkingen kunnen gemaakt worden. Het lid vraagt
in dat verband of de doelstelling van de beheers-
overeenkomst dat het operationeel begrotingsre-
sultaat voor het begrotingsjaar 1998 moet afgeslo-
ten worden met een positief saldo, bereikt wordt.
Hij kan dit nu moeilijk opmaken uit de cijfers.

De gedelegeerd bestuurder antwoordt dat de ver-
gelijkbare tabel in de begroting in de toekomst
inderdaad zal bijgevoegd worden. De heer Bert De
Graeve verklaart dat hij uiteindelijk geconfron-
teerd wordt met een aantal cijfertabellen. Er zijn
de jaarrekeningen (wetgeving VOI's), de begrotin-
gen (opgelegd door de minister van Begroting). De
BRTN zal deze cijfers herschikken om een vergelij-
king met de beheersovereenkomst mogelijk te
maken.

De heer Carl Decaluwé stelt vast in de begroting
1998 dat de televisie een extra injectie krijgt op
vlak van de exploitatiekredieten. Hij vraagt hoe die
middelen zullen aangewend worden en wat de ver-
houding is tussen eigen en aangekochte program-
ma's in deze stijging van deze middelen.

Wat de verhoging met 705 miljoen frank in de
exploitatiekredieten betreft, verklaart de heer Bert
De Graeve dat een slechts een deel op de schou-
ders van de organisatie valt. De werkdruk verhoogt
en de BRTN poogt maximaal de eigen infrastruc-
tuur te gebruiken. Met een deel van de 705 miljoen
frank gaat de BRTN buitenshuis. Niet om studio's
te bouwen of onroerend goed te verwerven, maar
om eventueel bijkomende studio's te huren.

Hetzelfde lid stelt vast dat de rechten voor televisie
stijgen in de eerste versie van het budget van 256
miljoen frank naar 599 miljoen frank in de tweede
versie. Heeft dit te maken met het wereldkam-
pioenschap voetbal in 1998 ?

De heer Bert De Graeve antwoordt dat er geen
sprake is van bijkomende rechten. Er treedt wel
een verschuiving op in die optiek dat in het verle-
den de rechten op het budget van de gedelegeerd
bestuurder werden betaald (Sabam, en dergelijke).
Thans werden deze zaken uitgesplitst naar de divi-
sies Radio en Televisie waar ze ook thuishoren.
Uiteindelijk gaat het dus om hetzelfde pakket dat
nu uitgesplitst werd.

Ook de opbrengsten van TV-sponsoring worden in
1998 50% hoger geraamd. De heer Carl Decaluwé
wenst ook hier enige verduidelijking.

De heer Bert De Graeve stelt in vraag of het
bedrag van 220 miljoen frank als een stijging kan
gecatalogeerd worden. Het uitgangspunt is dat TV-
sponsoring de BRTN niets opbrengt maar een kost
uitmaakt alhoewel ogenschijnlijk in de begroting
dit bedrag stijgt. De gedelegeerd bestuurder ver-
duidelijkt dat de BRTN alle programma's die gratis
werden toegeleverd en die bol stonden van recla-
me en sponsoring, versneld, rekening houdend met
de aangegane contracten afbouwt. Uiteindelijk
benadrukt de gedelegeerd bestuurder dat de
omroep daaraan verliest. Het wegfilteren van
onderhuidse 'product-placement' brengt de BRTN
220 miljoen frank op, wat meer is dan de 150 mil-
joen frank uit het verleden. Maar de BRTN had
voor veel meer dan 70 mijloen frank aan gratis pro-
gramma's.

De heer Jos Geysels vraagt naar verduidelijking
over de cijfers in de begroting m.b.t. de evolutie
van de merchandising (inkomsten en uitgaven).

De heer Bert De Graeve verklaart dat de pure
merchandising afgebouwd wordt. De omroep zal in
de toekomst slechts zeer gelimiteerd een aantal
boeken en CD's aanbieden omdat uiteindelijk de
opbrengsten niet opwegen tegen de lasten.

De heer Carl Decaluwé merkt op dat de beheers-
overeenkomst bepaalt dat 15% van het investe-
ringsbudget naar nieuwe diensten moet gaan. Het
lid kan dit niet opmaken uit de cijfers.

De heer Carl Decaluwé vraagt of het gegeven dat
de huur van onroerende goederen stijgt, betekent
dat er sprake is van een structurele afbouw van de
investeringen ? Uit de begroting 1998 waar de
investeringen dalen van 806 miljoen naar 713 mil-
joen frank meent hij dat te mogen concluderen. De
gedelegeerd bestuurder ontkent dat er een structu-
rele afbouw is. Enerzijds zijn er de gewijzigde
waarderingsregels waardoor onderhoudswerken
niet langer als investering worden beschouwd.
Anderzijds kan er later, na het aflopen van de eer-
ste beheersovereenkomst, overwogen worden om
een eigen studio te kopen of te bouwen, maar de
heer Bert De Graeve vindt het daarvoor nu zeker
te vroeg. Hij wil nu geen bijkomende vaste kost
van ettelijke miljoenen frank (in de ordegroote van
50 tot 300 à 400 miljoen frank) op het budget door
nu een studio te bouwen. Prioriteit in de BRTN is
thans de ontwikkeling van nieuwe technologiëen
(onder meer digitalisering TV, zenders en informa-
tica).

De heer Carl Decaluwé merkt op dat de verschil-
len in exploitatie tussen radio en televisie spectacu-
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lair zijn. De heer Bert De Graeve repliceert dat er
vanuit de centrale diensten een uitsplitsing en een
toewijzing gebeurde.

De heer Bert De Graeve benadrukt dat het
Rekenhof in zijn Blunderboek met de opmerking
dat de BRTN 62 miljoen frank ten onrechte aan
auteursrechten betaalde, compleet de bal mis slaat.
De BRTN heeft een dubbele overeenkomst met
Sabam : een forfaitaire (120 miljoen frank) en een
andere die contractueel vastligt. Samen betaalt de
BRTN een bedrag van 180 miljoen frank aan
Sabam en die totaliteit is relevant of ze nu in één of
twee bedragen wordt betaald. Er is trouwens daar-
omtrent enorm veel correspondentie met het
Rekenhof gevoerd.

De heer Carl Decaluwé vraagt of de BRTN niet
meer zoals in het verleden, middelen put uit Euro-
pese fondsen. De gedelegeerd bestuurder repli-
ceert dat er als zich mogelijkheden aanbieden, de
BRTN daar maximaal op ingaat. In 1997 was dit
het geval voor een aantal breedbeeldfilms waar-
voor de BRTN een aantal subsidies ontving. Deze
ontvangsten zijn terug te vinden onder de rubriek
uitzonderlijke opbrengsten. In de beheersovereen-
komst is daarvoor een bedrag van 50 miljoen frank
geïdentificeerd.

– Reclame en sponsoring op de openbare omroep

Mevrouw Nelly Maes benadrukt dat haar fractie
nog steeds principieel voorstander blijft dat de
openbare omroep reclamevrij is. Het lid kondigt in
die zin een amendement aan dat zal neergelegd
worden in de Commissie voor Financiën en Begro-
ting om een begrotingswijziging in die zin door te
voeren. Zij kant zich tegen onzinnige reclame die
de openbare omroep teistert. Ook de heer Michel
Doomst is van oordeel dat de BRTN met de
getoonde reclame soms op het randje van het oor-
bare zit. De heer Jos Geysels ergert zich eveneens
aan het groeiende aantal reclame-interventies op
de radio. Dit lid vraagt hoe dit te rijmen valt met
de daling van de reclame-inkomsten voor de radio
in de begroting 1998. De heer Jos Geysels consta-
teert dat het onderscheid tussen reclame op de
commerciële omroepen en sponsoring op de open-
bare omroep soms zeer subtiel is.

De heer Dirk Van Mechelen benadrukt dat het
ontoelaatbaar is dat reclameblokjes van ABB die
onder het mom van boodschappen van algemeen
nut worden geafficheerd, nog langer uitgezonden
worden. De minister repliceert dat deze aangele-
genheid zal geregeld worden in het ontwerp van
reclamedecreet.

Wat de "banspots" betreft, repliceert de heer Bert
De Graeve dat de BRTN daarop geen vat heeft.
Men koopt een ruimte en men levert een spot af
die als boodschap van algemeen nut moet voldoen
aan een aantal voorwaarden. Het enige probleem
is dat een aantal lovenswaardige organisaties onder
deze formule geen spots meer kunnen brengen ten-
zij zij deze spot financieren via ABB of DVV. De
gedelegeerd bestuurder benadrukt dat de BRTN
geen opbrengsten heeft van ABB of DVV. Er
komen waarschijnlijk geen spots meer in de toe-
komst van verkeersorganisaties omdat deze instan-
ties de spots moeilijk kunnen financieren. De heer
Bert De Graeve verklaart dat de BRTN enkel via
een commissie 'humanitaire aangelegenheden' –
samengesteld uit mensen van radio en televisie –,
via een uitgewerkte procedure, een beperkt aantal
spots gratis kan toekennen aan organisaties die
zulks aanvragen en manifest over onvoldoende
middelen beschikken om dit op één of andere
wijze te organiseren.

De heer Dirk Van Mechelen vraagt naar de stand
van zaken van het lopend contract tussen de open-
bare omroep en de VAR. Heeft de NV VRT geen
intenties om wijzigingen aan dit contract aan te
brengen ?

De heer Bert De Graeve antwoordt dat de BRTN
een aantal wijzigingen heeft aangebracht in die zin
dat de BRTN geen commissies wenst te betalen
aan de VAR als de BRTN zelf het leeuwenaandeel
van het werk gedaan heeft om de alliantiepartners
te zoeken. Deze zaak is thans uitgeklaard en het
resultaat is beter.

De BRTN weigert vandaag aanvragen voor radio-
reclame. De mogelijkheid om de BRTN zelf beter
te financieren via radioreclame is duidelijk aanwe-
zig. De heer Bert De Graeve verduidelijkt dat er
herschikkingen zijn gebeurd die tot doel hadden de
reclameblokken te herschikken zodat de BRTN
met minder reclame meer inkomsten verwerft.

– De locatie van Radio2 Vlaams-Brabant

De heer Michel Doomst stelt vast dat de burge-
meester van Leuven blijft wegen op het budget van
de BRTN. Hij vraagt naar de stellingname van de
omroep over de vestigingsplaats van Radio2
Vlaams-Brabant.

De heer Tuur Van Wallendael vraagt naar verdui-
delijking van de beslissing van de raad van bestuur
over de studie i.v.m. de vestigingsplaats van Radio2
Vlaams-Brabant. Uit deze studie concludeert het
lid dat een vestiging in Leuven volmondig positief
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wordt geadviseerd terwijl de raad van bestuur een
negatieve beslissing trof.

De voorzitter van de raad van bestuur repliceert
dat de raad van bestuur beslist heeft dat om radio-
technische redenen er geen absolute noodzakelijk-
heid was om te verhuizen naar Leuven . Bestaande
technische problemen die vooral in Brussel gesitu-
eerd zijn en te maken hebben met frequentiepro-
blemen, worden niet opgelost door een verhuis
naar Leuven. De heer Bart De Schutter vestigt
trouwens de aandacht van de leden op het prijs-
kaartje van de verhuis, met name 246 miljoen
frank. Hij stelt dat de BRTN dit prijskaartje zelf
niet gaat ophoesten. Deze bijkomende inspanning
moet bijgepast worden door de overheid. Pas dan
kan een verhuis naar Leuven of Halle-Vilvoorde
overwogen worden. Er is wel overwogen om in
Brussel zelf een ontkoppeling door te voeren maar
dit gaat gepaard met een aantal technische proble-
men.

Conclusie is dat de raad van bestuur niet echt neen
gezegd heeft tegen een verhuis, maar radio-tech-
nisch dit niet nodig acht. De overheid kan beslissen
dat een verhuis naar Leuven doorgaat, maar dat
impliceert een bijkomende investering van 120 mil-
joen frank die de BRTN niet zelf kan opbrengen.

De gedelegeerd bestuurder vult aan dat hij geen
enkel signaal kreeg dat er bijkomende middelen
beschikbaar zijn om naar Leuven te verhuizen. En
dat de studie duidelijk stelde dat Radio2 Vlaams-
Brabant zijn opdracht naar behoren uitvoert.

– De problematiek van het Koor en Orkest

Met betrekking tot het Koor en Orkest van de
BRTN vraagt mevrouw Nelly Maes naar verduide-
lijking en stelt zij de vraag naar de verantwoorde-
lijkheid. Het lid is van mening dat de definitieve
verhuis van Koor en Orkest naar Leuven een
troostprijs is voor het niet-huisvesten van Radio2
Vlaams-Brabant in Leuven. Hetzelfde lid poneert
dat de voorbestemde accomodatie in Leuven, het
Philipsgebouw trouwens niet klaar is en op vlak
van akoestiek niet beantwoordt aan de vereisten.
Mevrouw Nelly Maes vindt het bovendien ontoe-
laatbaar dat de werknemers van Koor en Orkest
totaal in het ongewisse gelaten worden over hun
toekomstig statuut. Zij wenst te vernemen om hoe-
veel mensen het concreet gaat. Ook de heer André
Denys onderkent de acute problematiek van het
Koor en Orkest en vraagt hoe de Vlaamse regering
daaraan een passend antwoord biedt.

B. Implementatie van de beheersovereenkomst

Alhoewel decretaal voorzien is dat de openbare
omroep jaarlijks een rapport neerlegt betreffende
de evaluatie van de uitvoering van de beheersover-
eenkomst en er afgesproken wordt dat er in juni
1998 in deze commissie een uitvoerige bespreking
daarover volgt, formuleren een aantal leden een
aantal opmerkingen bij het tussentijdse verslag dat
de gedelegeerd bestuurder uitbracht tijdens zijn
toelichting bij de begroting. Zo formuleert
mevrouw Nelly Maes een aantal zeer kritische
bedenkingen bij de uitvoering van de beheerscon-
tract terwijl de heren Dirk Van Mechelen, Jos Gey-
sels en Tuur Van Wallendael een bespreking van dit
dossier eerder wensen te reserveren voor juni 1998.

De heer Bert De Graeve wenst voorlopig niet in te
gaan op het debat over de waardering van de tele-
visie. Hij vraagt daarover te wachten tot de rappor-
tering in juni 1998, als er meer cijfermateriaal voor-
radig is.

– Positionering van de netten

De zending van TV1 als verbredend net baart
mevrouw Nelly Maes zorgen. Het lid is van oordeel
dat TV1 meer en meer is gaan gelijken op VTM.
Zij vindt dat al té goedkoop. Mevrouw Nelly Maes
is verheugd dat nieuwuitzendingen worden heruit-
gezonden maar klaagt aan dat de heruitzendingen
van ondermeer De Zevende Dag op zondagavond
gestopt zijn. Mevrouw Nelly Maes mist vooral ook
kwaliteit op de BRTN. Nu is het huilen met de pet
op.

De heer André Denys vraagt of de openbare
omroep een strategie voert die er op gericht is via
de programmatie een rechtstreekse confrontatie
met VTM aan te gaan ? Het lid verwijst naar de
programmatie van het journaal om 19 uur en de
plaatsing van een programma als Panorama op het-
zelfde uur als Jambers op VTM.

De gedelegeerd bestuurder ontkent dat er een stra-
tegie uitgetekend werd om tot een rechtstreekse
confrontatie met VTM te komen. De heer Bert De
Graeve benadrukt dat de lijn van de openbare
omroep niet afgestemd is op VTM : het program-
maschema van de openbare omroep ligt in principe
vast. Hij nuanceert dat uiteindelijk wel rekening
moet gehouden worden met de programmatie van
de concurrentie.

De heer Michel Doomst verklaart dat de positione-
ring van TV1 : verbredend net en TV2 : verdiepend
net bijzonder klaar geformuleerd is en aansluit bij
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de wensen van de kijker. Dit lid en de heer Jos
Geysels hebben begrepen dat de raad van bestuur
ook voorstander is van een kwaliteitsbeoordeling
van de programmatie. Zij vragen naar een stand
van zaken.

De heer Bart De Schutter, voorzitter van de raad
van bestuur benadrukt dat juni 1998 het eerste
moment zal worden waarop de verslaggeving naar
de overheid plaatsgrijpt. Voorafgaandelijk zal niet-
temin deze evaluatie grondig voorbereid worden in
samenwerking tussen directiecomité en raad van
bestuur. Er zal eveneens gepoogd worden vormen
van kwalitatieve beoordeling hierbij te betrekken.

De heer Michel Doomst vraagt of de toegekende
middelen voldoende toereikend zijn om het twee-
de net (Canvas en Ketnet) volwaardig uit te bou-
wen. De gedelegeerd bestuurder antwoordt dat in
de praktijk de middelen nooit voldoende zijn, maar
dat de BRTN daarmee zijn opdrachten toch zal uit-
voeren.

De heer Tuur Van Wallendael verklaart dat hij nog
steeds ongelukkig is met de beheersovereenkomst.
Hij betreurt dat de BRTN met geen enkele opmer-
king die de Commissie voor Mediabeleid over het
ontwerp van beheersovereenkomst geuit heeft,
rekening gehouden heeft. Vooral wat de invulling
van de notie cultuur betreft, constateert hetzelfde
lid dat de gehanteerde definitie zo breed is dat de
BRTN-top deze opdracht niet kan waarmaken.

De heer Bert De Graeve is van oordeel dat de heer
Tuur Van Wallendael bijzonder negatief is over de
rol die de openbare omroep nog moet vervullen.
De gedelegeerd bestuurder verschilt weliswaar van
mening met een aantal leden van de commissie
over deze rol : niet puur educatief maar in de lijn
van wat de BRTN nu doet. Hij wijst op de uitzon-
derlijke positie van TV2 in het Europees bestel die
zich niet afficheert als een echte gettozender als
Arte.

Op de vraag van de heer André Denys of de
BRTN een voldoende eigen reserve aan program-
ma’s opgebouwd heeft, antwoordt de heer Bert De
Graeve dat de omroep voldoende programma’s
heeft aangekocht die een serieuze buffer beteke-
nen. Voor de Vlaamse producties is er die reserve
er nog niet. Daar is het nog vechten tegen de klok
om rond te geraken.

– Ochtend- en middagjournaal

De heer Dirk Van Mechelen vraagt hoe het
management van de BRTN staat tegenover de

komst van een ochtendjournaal. BRTN heeft het
zeer moeilijk om een marktaandeel te verwerven
met het middagjournaal omdat daar VTM eerder
gestart was en een kijkersattitude heeft opge-
bouwd. Riskeert de BRTN niet hetzelfde bij een
ochtendjournaal ?

De gedelegeerd bestuurder repliceert dat de
BRTN niet wenst te starten met een ochtendjour-
naal. Eerst wil de directie een bezinning en een
evaluatie met de raad van bestuur over het mid-
dagjournaal. Er is de vraag of er nog een potentieel
is aan kijkers dat de BRTN kan bereiken met een
ochtendjournaal. Nu wordt immers vastgesteld dat
de kijker het middagjournaal van de BRTN de rug
toekeert en naar VTM kijkt en nadien terugkeert
naar de BRTN. De gedelegeerd bestuurder ver-
klaart trouwens dat de BRTN thans teveel midde-
len (50 tot 60 miljoen frank extra op jaarbasis)
besteedt aan het middagjournaal. Gebeurt er wel
een correcte kosten-batenanalyse. De heer Bert De
Graeve wil het debat over het middagjournaal
reserveren voor de discussie in juni 1998.

– De vedettenleegloop

De heer Dirk Van Mechelen is van oordeel dat de
BRTN-top mooi de pseudo-paniek van de leegloop
van een aantal vedetten gepareerd heeft door een
aantal contracten in de openbaarheid te brengen
en duidelijk te stellen dat de BRTN niet meedoet
aan dit opbod. Het lid vraagt of de BRTN het zich
kan veroorloven te verklaren dat er een plafond is
in de bezoldiging van de vedetten ? 

De gedelegeerd bestuurder verklaart dat deze situ-
atie inderdaad nieuw is voor de openbare omroep.
Het is een nieuwe vorm van confrontatie met de
commerciële omroepen na het Voetbalcontract.
Maar hij is van oordeel dat die fameuze leegloop
moet gerelativeerd worden. Op de BRTN werken
2.600 mensen. Uiteindelijk vindt de heer Bert De
Graeve dat er een mentaliteitsverandering moet
komen in de BRTN. Het management moet aan-
vaarden dat mensen geen dertig jaar bij de BRTN
blijven. Hij heeft goede hoop dat de BRTN met
Ketnet nieuwe jonge mensen kan aantrekken
waarop kan voortgebouwd worden. In die optiek
vindt de gedelegeerd bestuurder dat de BRTN
talent moet opvissen en kansen geven.

– Positionering in het medialandschap

De heer Dirk Van Mechelen verklaart dat hij in de
presentatie van de gedelegeerd bestuurder het luik
van de positionering van de openbare omroep, niet
alleen in Vlaanderen en in België, maar ook in
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Europa miste. Iets waarover de gedelegeerd
bestuurder het na 100 dagen aan het roer gestaan
te hebben in de BRTN, wel had. Het lid vraagt
welke strategische allianties de BRTN op Euro-
pees vlak zal aangaan. In dat verband verwijst de
heer Dirk Van Mechelen naar de coproducties
waar ondermeer het programma ‘Windkracht 10'
in zijn eerste editie kon rekenen op een zeer ruime
alliantie voor de financiering. Bij de tweede editie
haakte Canal Plus reeds af.

Hoe evolueert de verhouding tussen de openbare
omroep en de betaalomroepen ? 

De heer Bert De Graeve antwoordt dat zijn ver-
klaringen van destijds voor een stuk achterhaald
zijn door het maxidecreet waardoor de Vlaamse
Gemeenschap de enige aandeelhouder werd van
de openbare omroep.

Wat de evolutie van het medialandschap in Vlaan-
deren betreft, stelt de heer Bert De Graeve dat de
fusie van Canal Plus met Filmnet een nieuw gege-
ven is. Tevoren leverde elk toenaderingspoging tot
Filmnet een aangenaam gesprek op, maar bood het
wel geen toegevoegde waarde voor de BRTN.
Canal Plus heeft afgehaakt voor Windkracht 10
omdat het minder geïnteresseerd bleek en omdat
de BRTN minstens de exclusiviteit wou om als eer-
ste dit programma uit te zenden. De BRTN wenst
verder te gaan met coproducties onder betere
garanties qua timing en uitzendrechten.

Wat de rest van het medialandschap in Vlaanderen
betreft, verklaart de gedelegeerd bestuurder dat de
BRTN met iedereen bereid is te praten. De strijd
wordt echter op leven en dood gestreden. Maar de
gedelegeerd bestuurder is overtuigd dat de BRTN
zal overleven en er als sterkste zal uitkomen.

C. Overige aspecten

– Taalgebruik op de openbare omroep

Wat het taalgebruik op de openbare omroep
betreft, stelt mevrouw Nelly Maes zich ernstige
vragen over het verkavelingsvlaams dat de BRTN
in zijn series gebruikt. Het standaard-Nederlands
moet voor haar de norm zijn op de openbare
omroep. Hetzelfde lid betreurt dat de taalraadsman
bij de BRTN die waakte op het taalgebruik vervan-
gen is door iemand die nu als bijjob die functie ver-
vult.

De heer Tuur Van Wallendael verklaart dat de
openbare omroep niet meer zoals in het verleden
de Vlamingen moet opvoeden omdat de omroep
dit niet kan en het publiek dat ook niet meer
wenst. Democratie wordt thans op een andere
manier gerund. Hij geeft mevrouw Nelly Maes het
advies de nieuwe roman van journalist Bavo Claes
door te nemen.

De gedelegeerd bestuurder repliceert dat de
BRTN nog steeds een taalraadsman voltijds in
dienst heeft. De heer Bert De Graeve waarschuwt
dat de BRTN een huis is dat in volle mutatie is wat
aanleiding geeft om in de pers het even wat erover
te schrijven. Hij ontkent niet dat er een zekere ver-
loedering is qua taalgebruik, maar hij is van oor-
deel dat dit een algemene maatschappelijke vast-
stelling is.

De heer Tuur Van Wallendael adviseert de BRTN
op dat vlak het voorbeeld van de BBC te volgen.

– De uitzendingen van de politieke derden en par-
lementaire rubriek op de openbare omroep

Mevrouw Nelly Maes betreurt dat de informatieve
programma's schaars blijven wat politieke pro-
grammatie betreft. Naast TerZake is er behoefte
aan een goede parlementaire rubriek. Hetzelfde lid
kant zich tegen de spectakeldemocratie van de
BV's en simplistische informatieve programma's
als 'Jan Publiek'. Dit is niet de taak van een open-
bare omroep. De kijkers hebben recht op diverse
meningen. Zij verklaart dat het parlement destijds
bij de bespreking van de beheersovereenkomst het
pleit op dit stuk ook heeft verloren. Voor originele
meningen moet men noodgedwongen terecht naar
andere omroepen. De heer Jos Geysels verklaart
niet de indruk te hebben dat er minder politieke
programma's op de openbare omroep worden uit-
gezonden. Maar dit lid ergert zich wel aan een aan-
tal debiele programma's zoals 'Duel' waar een aan-
tal collega's van de verschillende fracties staan te
trappelen om op te treden.

Voor de uitzendingen van de politieke derden
benadrukt mevrouw Nelly Maes dat er daarover
duidelijke afspraken gemaakt waren in het kader
van het maxidecreet. Mevrouw Nelly Maes herin-
nert eraan dat alle derden zich ingespannen heb-
ben om uitzendingen te maken die beantwoorden
aan het profiel van de zender. Het lid stelt dat de
gemaakte afspraken niet worden nageleefd door
de openbare omroep. In dat verband merkt het lid
op dat de omroep zich niet houdt aan het principe
van het vaste uitzenduur, dat het archiefmateriaal
van de BRTN niet mag gebruikt worden en dat de
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kostprijs nooit aangegeven wordt. Het lid schat
trouwens dat de kostprijs om dergelijke uitzendin-
gen te maken driemaal hoger ligt dan voorheen
maar dat de middelen daartoe niet voorradig zijn.
Mevrouw Nelly Maes dringt aan op een overleg
om deze aangelegenheid uit te klaren. Voor de
financiële aspecten moet de minister klaarheid
scheppen. Voor de inhoudelijke aspecten rekent zij
op de BRTN om in de toekomst de uitzendingen
voor derden op een ernstige wijze te organiseren.

De heer Jos Geysels is sterk gekant tegen een her-
waardering van de programma's voor derden en
vraagt eveneens aandacht voor een parlementaire
rubriek. Hij constateert dat de openbare omroep
reeds tweemaal terzake een aanbod geformuleerd
heeft waar de politici niet op ingegaan zijn. Hij
hoopt dat ook andere fracties op een dergelijk aan-
bod zullen ingaan. De heer Carl Decaluwé repli-
ceert dat het gedane aanbod onvoldoende diep-
gaand en gefundeerd was.

De heer Tuur Van Wallendael sluit zich aan bij de
stelling van mevrouw Nelly Maes dat de uitzendin-
gen voor derden op een degelijke manier moeten
kunnen geproduceerd worden. Hij dringt eveneens
aan op een overleg om klaarheid te scheppen.

De gedelegeerd bestuurder repliceert dat op vlak
van het kostenaspect de relatieve vergoeding van
de derden sterk gestegen is. De BRTN garandeert
maximale werkgelegenheid voor haar eigen pro-
gramma's en wenst die niet vrij te maken voor
mensen van buitenuit. Infrastructuur wordt dus
niet ter beschikking gesteld indien die niet vrij is,
archiefmateriaal daarentegen wel. Er is daarvoor
trouwens geen bijkomende kost tenzij de BRTN
zelf oud archiefmateriaal moet digitaliseren.
Mevrouw Nelly Maes vraagt waarom er dan factu-
ren worden opgesteld. De heer Bert De Graeve
nuanceert dat de regeringsmededelingen gratis
zijn. Voor het overige wordt een uniforme prijs
aangerekend die onder de marktprijs ligt. De heer
Carl Decaluwé wijst erop dat in de beheersover-
eenkomst staat dat archiefmateriaal gratis wordt
ter beschikking gesteld. De minister stelt dat dit
enkel geldt voor opdrachten van de Vlaamse rege-
ring.

Enkel over het uur van uitzenden kan volgens de
heer Bert De Graeve gediscussieerd worden.
Mevrouw Nelly Maes vindt het meer opportuun
een algemeen overleg te organiseren dan hier te
discussieren over punctuele zaken. De gedelegeerd
bestuurder repliceert dat hij éénmaal een dergelijk
overleg heeft meegemaakt, maar in de toekomst

niet zinnens is daar nog aan deel te nemen laat
staan een dergelijk overleg te organiseren.

De heer Carl Decaluwé stelt vast dat dit overleg
mank loopt en dat contacten daarover met de
BRTN niets opleveren. De heer Bert De Graeve
antwoordt dat hij een schrijven kreeg van de SERV
alhoewel daar wel een oveleg plaatsvond met de
producer over inhoud enzovoort. De gedelegeerd
bestuurder benadrukt dat er op sommige punten
van de brieven van KTRO, en andere derden inge-
gaan wordt. De heer Carl Decaluwé benadrukt dat
hij vanuit de politieke derden andere informatie
krijgt. De minister stelt dat de politieke derden nu
per minuut meer middelen krijgen : voor één derde
van de zendtijd krijgen ze tweederde van de mid-
delen van het verleden . De heer Carl Decaluwé
blijft erbij dat het maxidecreet op dit punt
geschonden wordt.

De heer Dirk Van Mechelen meent dat het belang
van de derden ook op termijn uitgehold zal worden
omdat het aanbod aan nieuws daadwerkelijk is
gestegen.

– Personeelsproblematiek in de openbare omroep

Mevrouw Nelly Maes signaleert dat haar klachten
over de heersende sfeer in de BRTN die vooral te
maken hebben met het personeelsstatuut, berei-
ken.

De heer André Denys vraagt of het vergaren van
consistente bedrijfsinformatie om te komen tot
niet-lineaire beslissingen en maatregelen, niet al té
kwantitatief en te weinig kwalitatief wordt bena-
derd ? In dat verband vraagt hetzelfde lid op welk
tijdstip er voldoende bedrijfsinformatie zal
beschikbaar zijn.

De heer Dirk Van Mechelen vraagt naar een stand
van zaken over de veranderingsprocessen in de
openbare omroep die moeten leiden naar optimali-
satie en meer efficiëntie in de BRTN.

De heer Bert De Graeve verduidelijkt dat de
BRTN nog niet gestart is met de registratie van
gegevens en prestaties. De diensten moeten zich
reorganiseren in functie van tijdsregistratie. De
gedelegeerd bestuurder zal niet aanvaarden dat
diensten zelf in functie van de verloning zouden
bepalen hoeveel uren ze gaan werken en zich zo
organiseren. De registratie van prestaties moet
bedrijfsinformatie opleveren en is tegelijkertijd een
controleinstrument. De heer Bert De Graeve is het
eens dat naar kwaliteit moet gestreefd worden,
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maar dat mag geen argument zijn om niet te
meten.

Naar timing toe verwacht de gedelegeerd bestuur-
der dat binnen twee tot drie jaar voldoende
betrouwbare informatie zal beschikbaar zijn om af
te stappen van lineaire maatregelen. De nieuws-
dienst is trouwens via een snelle analyse van Ernst
& Joung gereorganiseerd met als resultaat 35%
outputverhoging en 11% meer middelen.

De BRTN presteert volgens de gedelegeerd
bestuurder in vergelijking met andere Europese
publieke omroepen voortreffelijk, zeker gelet op
de karige middelen.

Op de vraag van mevrouw Nelly Maes of er nog
marge is om te optimaliseren en te saneren, ant-
woordt de gedelegeerd bestuurder dat de omroep
met meer dan 245 personeelsleden minder, beter
presteert. De organisatie heeft weliswaar aanpas-
singstijd nodig. Nu nog zit de organisatie met een
overschot aan intrinsiek bekwame personeelsle-
den. Men kan echter niet blijven laten afvloeien,
maar uiteindelijk kan iedereen wel efficiënter wer-
ken.

De heer André Denys vraagt wat het effect is van
de maatregel dat op korte termijn 430 personeels-
leden zullen afvloeien, op de prestaties en de pro-
ducties van de televisie en de werking van de
omroep.

De gedelegeerd bestuurder verduidelijkt dat de
afvloeiïngen in grote mate plaatsgrepen in de
administratieve sector. Daar is een efficiëntiever-
betering gebeurd die ondersteund werd met infor-
matica-toepassingen. In de productiesector is er
weliswaar ook een grote afvloeiïng maar de heer
Bert De Graeve verklaart dat daar eerst resultaten
zijn geboekt vooraleer de werkomgeving werd aan-
gepast. De werkdruk is weliswaar toegenomen.
Maar de gedelegeerd bestuurder onderstreept nog-
maals dat de BRTN thans meer presteert met min-
der personeel.

De heer Dirk Van Mechelen herinnert eraan dat de
gedelegeerd bestuurder bij de bespreking van het
maxidecreet geponeerd heeft dat de omroep voor-
al aan ‘reengineering’ moet doen via programma’s
van bijscholing. Het lid vraagt of deze operatie van
interne mobiliteit slaagt.

De gedelegeerd bestuurder antwoordt dat deze
zaken moeten groeien. Er gaan cursussen en bij-
scholingen door. Maar uiteindelijk gaat dit nog wat

tijd vragen, ook al omdat procesreengenering
weerstand opriep.

De heer Dirk Van Mechelen constateert dat de
politieke wereld niet publiek gereageerd heeft op
de wilde staking van 28 september in de BRTN
rond het werkreglement. Het lid wenst verduidelij-
king over de posities van de verschillende actoren
in dit conflict : welke bemiddelingsrol heeft de raad
van bestuur in dit conflict gespeeld ?

De heer André Denys is gestoord door het zeer
ongelukkige plotse karakter van de stakingsdag op
28 september jl. Het lid vraagt of er in de toekomst
geen afspraken mogelijk zijn om toch de hoofdop-
dracht met name nieuwsinformatie te handhaven
bij stakingen, zonder te raken aan het stakingsrecht
van de personeelsleden ?

De heer Bart De Schutter, voorzitter van de raad
van bestuur verklaart dat de raad van bestuur
inderdaad verrast was door het plotse karakter van
de staking, temeer daar er regelmatig informeel
contacten zijn tussen directie, leden van de raad
van bestuur en vakbonden. De raad van bestuur
had echter niet het gevoel dat de geplande perso-
neelsvergadering uiteindelijk ging uitmonden in
een wilde staking. Op dat ogenblik was er zelfs
geen antenne meer om bijvoorbeeld afspraken te
maken om een minimumfunctie (vormen van
berichtgeving of een vervangprogramma) te ver-
vullen naar de kijker en luisteraar.

Hij verklaart dat de raad van bestuur wel aange-
drongen heeft dat in de toekomst wordt gewerkt
aan een duidelijke continuïteitsplanning op dat
vlak omdat wellicht in de toekomst nog bepaalde
zaken moeilijk liggen (probleem van de CAO voor
contractuelen , de toepasbaarheid van het APKB,
enz.). Een dergelijk continuïteitsplan moet een
minimumprogramma waarborgen aan de kijker en
luisteraar.

De voorzitter van de raad van bestuur benadrukt
wel dat de gesprekken tussen directie en vakbon-
den achteraf vrij snel op gang getrokken waren,
onder andere door een kleine bemiddeling van
enkele leden van de raad van bestuur. De raad van
bestuur was wel bereid indien het overleg niet
opnieuw gestart was, in oktober desgevallend zijn
verantwoordelijkheid te nemen.

De gedelegeerd bestuurder verklaart dat de sta-
king op 28 september geen slechte zaak geweest is.
Deze staking heeft een aantal problemen duidelijk
naar voren gebracht. De oorzaak was onder andere
dat het voorgestelde werkregelement personeelsle-
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den benadeelde die voor zichzelf werkreglementen
toepasten die niet goedgekeurd waren. De heer
Bert de Graeve verklaart dat pas na negen maan-
den onderhandelingen dit systeem bekend is
geraakt.

Wat de continuïteitsopdracht van de openbare
omroep betreft, verduidelijkt de gedelegeerd
bestuurder dat vanuit de nieuwsdienst zelf gezocht
wordt om die continuïteit te waarborgen. Hij
maakt zich echter geen enkele illusie dat er een
akkoord kan bereikt worden over wat een mini-
mumprogramma is. Dit zal niet getekend, laat staan
gehonoreerd worden. Er bestond een akkoord op
de BRTN, maar het wordt niet nageleefd. De heer
Bert De Graeve verklaart dat er op dat punt niet
genegocieerd moet worden. Er moet enkel vastge-
steld worden dat er een publieke opdracht is.
Iedereen moet zijn verantwoordelijkheid nemen.
Hij hoopt dat ook de overheid in een ruimer kader
van de continuïteit van de openbare diensten ini-
tiatieven in die richting zal nemen.

In verband met het opstellen van de deontologi-
sche code voor de journalisten en het redactiesta-
tuut wenst de heer Dirk Van Mechelen een stand
van zaken te kennen.

De heer Bert De Graeve verduidelijkt dat dit dos-
sier in behandeling is maar dat het geen gemakke-
lijke opdracht is vast te leggen wat wel en wat niet
aanvaardbaar is.

– Pensioenproblematiek van de openbare omroep

De heer Dirk Van Mechelen benadrukt dat hij
steeds gevreesd heeft dat het cijfermateriaal over
de last van de pensioenverplichtingen van de open-
bare omroep, dat door OMOB gehanteerd wordt
als werkhypothese, onjuist is. Op basis van die cij-
fers werd in 1994 bij de bespreking van het pen-
sioendecreet van de BRTN geopteerd om de laat-
ste twee jaar van de loopbaan te gebuiken als bere-
keningsbasis. Hetzelfde lid herhaalt dat hij zich
steeds gekant heeft tegen dit exuberant voorstel.
De heer Dirk Van Mechelen concludeert uit de
toelichting van de heer Bert De Graeve dat de
berekening die OMOB deed, inderdaad verkeerd
is. Hij vraagt naar het verschil in ordegrootte tus-
sen de cijfers die OMOB hanteerde en het cijfer-
materiaal dat Conac gebruikt en de gevolgen daar-
van op de gehanteerde berekeningsbasis voor de
pensioenverplichtingen. In verband met de bijdra-
gen werknemer en werkgever (27%) vraagt de
heer Dirk Van Mechelen of de nieuwe berekening
van Conac invloed heeft op deze bijdragen ? Het-
zelfde lid vraagt verduidelijking over het nieuwe

pensioenfonds van de VRT. Geldt dit enkel voor de
huidig in dienstzijnde statutaire personeelsleden ?
Nieuw aan te werven contractuele personeelsleden
zouden dan genieten van het normale stelsel van
pensioen voor werknemers ?

De gedelegeerd bestuurder repliceert dat OMOB
de juiste cijfers hanteert als men hun hypotheses
aanvaardt. Het management van de BRTN ver-
trekt echter van een andere veronderstelling die
trouwens ook opgelegd werd door de Vlaamse
administratie, wat andere berekeningen tot gevolg
heeft. Het verschil is dusdanig dat de BRTN een
rendement van 8% moet halen. Wat de bedragen
betreft, verduidelijkt de heer Bert De Graeve dat
de overheid voor 1997 1,8 miljard en daarna vier-
maal 632 miljoen frank (beheersovereenkomst)
betaalt, aangevuld met een betaling van 775 mil-
joen frank tot het dertigste jaar. De heer Bert De
Graeve beklemtoont dat in die veronderstelling er
geen bijkomende stortingen nodig zullen zijn als
het pensioenfonds een rendement van 8% haalt.
Het is een relatief eenvoudig pensioenfonds dat
vooral een puur technisch vermogensbeheer
beoogt. Het fonds zal volledig transparent en afge-
scheiden zijn van de openbare omroep.

– Samenwerkingsverbanden

De heer Hugo Van Rompaey vraagt of de openba-
re omroep samenwerkingsvormen overweegt met
de regionale televisieomroepen.

De heer Bert De Graeve verklaart dat deze samen-
werkingvormen zeker op vlak van de nieuwsgaring
zoals vroeger doorgaan.

– Promotiecampagne : omvorming tot NV

De heer Dirk Van Mechelen vraagt of de opstart
van de NV VRT in december 1997 en de naamsver-
andering van BRTN naar VRT gepaard zal gaan
met een promotiecampagne ? Nu wordt vooral
promotie gemaakt rond de net- en productienamen
(TV1, Canvas en Ketnet). Ook de heer Jos Geysels
vraagt naar cijfermateriaal m.b.t. de op te zetten
promotiecampagne hierrond.

De heer Bert De Graeve verklaart dat de omroep
niet veel ruchtbaarheid zal geven aan de omvor-
ming naar de NV VRT op 1 januari 1998. Dit alles
zal juridisch vlekkeloos verlopen. Het logo zal zon-
der kost gewijzigd worden. Men streeft op dat vlak
naar een nuloperatie.

Er komt dus geen promotiecampagne vanuit de
BRTN, maar wel vanuit de VAR omdat de kijkers
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en luisteraars vooral de netten en de productna-
men appreciëren.

– Codering programma's – toepassing richtlijn
'Televisie zonder Grenzen'

De heer Tuur Van Wallendael vraagt hoe het
management van de BRTN aankijkt tegen de nieu-
we richtlijn 'Televisie zonder Grenzen' waar de lid-
staten wordt opgedragen om programma's met
nodeloos geweld en pornografische scènes die
ongecodeerd worden uitgezonden, te voorzien van
een waarschuwingssysteem.

De gedelegeerd bestuurder wenst hierover geen
standpunt in te nemen. Hij laat deze zaak volledig
in het midden. Als deze bepaling de openbare
omroep opgelegd wordt, zal de BRTN dat uitvoe-
ren. Hij verklaart dat als de omroep zelf inhoude-
lijk moet vaststellen voor welke programma's de
codering moet gebeuren, de overheid zijn verant-
woordelijkheid moet opnemen.

De minister verklaart dat de richtlijn 'Televisie
zonder Grenzen' in Vlaanderen wordt opgelegd.
De regering zal aan de omroepen vragen om zelf in
een eerste fase de codering in te voeren. De minis-
ter stelt dat de BRTN dus de taak krijgt om zelf-
standig de programma's te coderen omdat de rege-
ring van oordeel is dat dit geen opdracht is van de
regering. Na een jaar volgt er een evaluatie en zal
onderzocht worden hoe de codering in de toe-
komst zal geschieden. De gedelegeerd bestuurder
verwacht terzake weinig problemen.

– Uitzenden van gratis spots

De heer Carl Decaluwé verklaart dat 1997 officieel
bekend staat als het Europees Jaar tegen Racisme.
Het Centrum voor Gelijkheid van Kansen en
Racismebestrijding wil het jaar afsluiten met een
staten-generaal. Het centrum vroeg aan de Vlaam-
se TV-zenders een korte boodschap gratis uit te
zenden. Een aantal zenders zoals de BRTN hebben
dit geweigerd, terwijl VT4 en alle Franstalige TV-
zenders de spot wel gratis uitzenden. Verwijzend
naar het criterium dat de BRTN hanteert om gratis
spots uit te zenden, met name of de organisatie
over voldoende middelen beschikt, vraagt het lid
waarom de openbare omroep geweigerd deze spot
gratis uit te zenden. Temeer daar het parlement via
een amendement in het maxidecreet verschillende
bepalingen waar verwezen wordt naar de Univer-
sele Verklaring van de Mens en racismebestrijding
heeft opgenomen. Welke procedure heeft men
gehanteerd om deze gratis spot te weigeren. Het-
zelfde lid is trouwens van oordeel dat de geest van

het maxidecreet hiermee geschonden is en is van
oordeel dat deze boodschap kan beschouwd wor-
den als een boodschap van algemeen nut.

De gedelegeerd bestuurder herhaalt dat er een
commissie is opgericht in de schoot van de openba-
re omroep die daarover oordeelt met die randvoor-
waarde dat het aantal gratis spots gelimiteerd is in
aantal. De keuze is een opportuniteitskwestie die
via deze procedure wordt geregeld. Daarnaast is er
een tweede mogelijkheid via de formule van ‘bood-
schap van algemeen nut'. De heer Bert De Graeve
stelt alleen vast dat hij over deze staten-generaal
van het racisme bijzonder luxueus uitgegeven bro-
chures kreeg waaruit duidelijk bleek dat er wel
middelen zijn. Maar uiteindelijk heeft deze com-
missie beslist de spot niet gratis uit te zenden , ook
al omdat het volume gratis spots zeer beperkt is.
Verder benadrukt de gedelegeerd bestuurder dat
zeker de BRTN niet de geest van het maxidecreet
schendt. Het is één van de weinige zenders die oog
heeft voor allochtonen.

De heer Carl Decaluwé betwijfelt of een uitzen-
ding als ‘Jan Publiek’ waar de migrantenrellen
zwart-wit benaderd werden, bevorderlijk waren
voor de integratie van de migrantengemeenschap.
De heer Bert De Graeve herhaalt dat het volume
gratis spots beperkt is en dat het Centrum voor
Gelijkheid van Kansen en Racismebestrijding toe-
gang heeft om via een boodschap van algemeen
nut deze boodschap te verspreiden.

De heer Dirk Van Mechelen repliceert dat hij zal
onderzoeken of het juist is dat de gedelegeerd
bestuurder in deze aangelegenheid geen verant-
woordelijkheid draagt. Het lid heeft de indruk dat
voor sommige boodschappen het logo op de buis
brengen, hét doel is. Het algemeen nut moet voor
de heer Dirk Van Mechelen wars zijn van reclame
en sponsoring. De huidige boodschappen zijn in die
zin bijzonder storend.

– Digitalisering van radio en televisie

De heer Dirk Van Mechelen stelt vast dat de
BRTN investeringen gedaan heeft in radiostudio's
die digitale radio kunnen uitzenden. Het lid vraagt
of de BRTN klaar is voor het fenomeen van digita-
le radio ? Hij heeft het gevoel dat de BRTN aan
een terreinbezetting begonnen is – de BRTN heeft
vijf radionetten en RVI en bijgevolg net genoeg
digitale frekwenties. Het lid vraagt naar een stand
van zaken. Wanneer start de BRTN met digitale
radio ? Is de BRTN bezig met de ontwikkeling van
nieuwe diensten en zinnens aparte vennootschap-
pen op te richten ? 
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De heer Bert De Graeve repliceert dat de BRTN
inderdaad volop investeert om de digitalisering
klaar te krijgen op alle vlakken. Hij vindt niet dat
de BRTN aan terreinbezetting doet. De BRTN
wacht inderdaad op ontvangers omdat men wat de
digitalisering van de radio betreft volledig klaar is.
Met de digitalisering van de televisie wordt een
aanvang genomen met het zenderpark. De gedele-
geerd bestuurder verklaart dat de prioriteiten van
de BRTN niet zozeer liggen op vlak van het ont-
wikkelen van nieuwe diensten. De voorstellen die
de BRTN terzake kreeg om samen te werken,
waren totnogtoe weinig interessant. Tenslotte
bevestigt de heer Bert De Graeve dat er geen
enkele vennootschap in de steigers staat.

Op de vraag van de heer Dirk Van Mechelen of de
BRTN een machtiging heeft om de frekwenties die
aan Vlaanderen zijn toegewezen, zomaar te gebrui-
ken, antwoordt de minister dat er een brief was van
de directeur-generaal van de administratie Media
waarbij de BRTN in een eerste fase de toelating
kreeg in het kader van de ontwikkeling van de digi-
talisering deze frekwenties te gebruiken. De inge-
nieurs van de Administratie Media pleiten trou-
wens voor meer frekwenties voor Vlaanderen. De
heer Dirk Van Mechelen repliceert dat een brief
van de minister niet volstaat om de BRTN de
machtiging te geven volledig digitaal uit te zenden.
Hij dringt aan dat de juridische dienst van de
BRTN deze zaak grondig onderzoekt.

III. Toelichting bij de overige aspecten van de
mediabegroting en de Beleidsbrief Media door
de heer Eric van Rompuy, Vlaams minister van
Economie, KMO, Landbouw en Media

– Het Commissariaat voor de Media

De minister is van oordeel dat er over het op te
richten Vlaams Commissariaat voor de Media vol-
doende gediscussieerd werd in de commissie naar
aanleiding van de bespreking van het ontwerp van
decreet dat de regering hierover ingediend heeft.

In de begroting 1998 is er een bedrag van 4 miljoen
frank ingeschreven dat moet dienen om de vergoe-
dingen van de commissarissen en de werkingskos-
ten van het Commissariaat te dekken. De perso-
neelskosten staan op een andere post van de
begroting ingeschreven.

– Het reclamedecreet

De minister verklaart dat de grote lijnen van het
ontwerp van reclamedecreet in de beleidsbrief zijn

weergegeven. De minister hoopt dit ontwerp in de
komende maanden in deze commissie te bespre-
ken.

– Lokale radio's

De minister verklaart dat de Vlaamse regering
principieel bereid is om mee te werken aan een
nieuw decreet waar ook samenwerkingsverbanden
mogelijk zijn.

– Protocol met de geschreven pers

De minister verduidelijkt dat eind 1997 het
bestaande protocol met de geschreven pers
afloopt.

In het kader daarvan moet de discussie gevoerd
worden over de rechtstreekse steun aan de
geschreven pers. Basisallocatie 31.01 voorziet 36,3
miljoen frank rechtstreekse steun aan de opinie-
pers en basisallocatie 34.05 schrijft 5,7 miljoen
frank in voor de beroepsvereniging der Belgische
pers. Het is de bedoeling van de regering om de
rechtstreekse steun aan de opiniepers af te schaf-
fen en te zoeken naar alternatieve besteding. De
minister denkt in dat verband aan een specifieke
fonds ter stimulering van de nieuwe media. Ook
naar de opleiding van journalisten moeten er nieu-
we initiatieven getroffen worden. Maar deze zaken
moeten nog onderhandeld worden met de uitge-
vers.

– De derden

De minister verklaart dat voor de derden een
bedrag van 81,5 miljoen frank op de begroting van
1998 ingeschreven is. In 1997 ging het om 50 mil-
joen frank voor het eerste semester en 39 miljoen
voor het tweede semester. De minister verduide-
lijkt dat dit bedrag overeenstemt met wat bij het
totstandkomen van de beheersovereenkomst afge-
sproken werd met de derden.

– Het Fonds Film in Vlaanderen

De minister verklaart dat de totale vastleggings-
machtiging van het Fonds Film in Vlaanderen voor
1998 303.600.000 frank bedraagt. Er werd vorig
jaar 300 miljoen frank vastgelegd.

De minister kondigt aan dat hij terzake een filmno-
ta in de vorm van een beleidsnota voor het einde
van het jaar zal neerleggen in het parlement. De
situatie in de filmwereld is conjunctureel. Hij ver-
duidelijkt dat er vorig jaar (1996) een tekort aan
projecten was. Een aantal middelen werden derhal-
ve niet opgebruikt. Dit jaar zijn wel alle middelen
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aangewend. Er werd reeds een aanpassing van het
budgettair implementatieplan doorgevoerd om de
toegekende subsidies voor langspeelfilms ook
daadwerkelijk te kunnen uitbetalen. Tegelijk moet
de financiering van een aantal projecten worden
doorgeschoven naar het volgend jaar. Maar de
minister blijft van oordeel dat ten gronde de situ-
atie niet fundamenteel gewijzigd is.

– Prijs voor beste kindertelevisieprogramma

De minister bevestigt dat er een prijs voor het
beste kinderprogramma zal worden ingesteld.
Deze prijs zal voor het eerst worden uitgereikt in
1998 en zal slaan op programma's die in 1997 wer-
den vertoond. De uitreiking zal plaatsvinden op 7
februari 1998.

– Openbare omroep

De minister herhaalt dat de dotatie voor de BRTN
7,694 miljoen frank bedraagt. In verband met het
Koor en Orkest verduidelijkt de minister dat con-
form de beheersovereenkomst de dotatie aan de
BRTN met 222 miljoen frank werd verminderd
omdat het koor en orkest van de openbare omroep
naar het departement Cultuur worden overgehe-
veld. De minister verklaart dat de Vlaamse rege-
ring thans de oprichting van de vzw Koor en
Orkest goedgekeurd heeft. Er wordt een ontwerp
van decreet ingediend bij het Vlaams Parlement
dat de oprichting van deze vzw regelt. Er zal
nadien een afzonderlijk decreet ingediend worden
om de personeelsproblematiek die hiermee
gepaard gaat, te regelen. De minister verduidelijkt
dat het niet eenvoudig is ambtenaren te detacheren
naar een vzw. Dit ontwerp van decreet moet dan
ook voorwerp uitmaken van onderhandelingen
met de vakbonden in Sectorcomité XVIII. Er is
eveneens een probleem van timing wat betekent
dat de minister inschat dat realistisch de verzelf-
standiging van het Koor en Orkest ten vroegste op
1 maart 1998 rond is. In de tussenperiode bevestigt
de minister zal er een oplossing gevonden worden
met het departement Cultuur en de BRTN om de
lonen en wedden van de personeelsleden te waar-
borgen. Er zijn ook gesprekken over de huisvesting
waar men nu zeer negatief over doet. De minister
stelt dat de omstandigheden waarin deze perso-
neelsleden van het Koor nu werken, allesbehalve
zijn en dat de verhuis naar Leuven op dat vlak een
serieuze verbetering zal betekenen.

IV. Opmerkingen en vragen van de leden met ant-
woord van de minister

– Begroting 1998

De heer Michel Doomst vraagt verduidelijking
over de verhoging van de middelen voor 'media-
innovatie'. Het lid hoopt dat deze verhoging vooral
ten goede komt van de gebruikers.

De minister antwoordt dat de werkingskosten
Mediabeleid inderdaad van 13,7 miljoen naar 17,2
miljoen frank werden verhoogd. In de praktijk
betreft het de opstart van de tweede pijler van de
administratie Mediabeleid en de ondersteuning
van de Vlaamse Mediaraad. In verband met de
audiovisuele vorming van kinderen en volwassenen
is er geopteerd om zulks te realiseren via bestaan-
de verenigingen die reeds subsidies ontvangen via
het subsidiekanaal van de landelijke verenigingen.

De heer Michel Doomst stelt vast dat de subsidies
voor TV-Brussel op hetzelfde niveau blijven terwijl
hij van oordeel is dat er toch enige stimulans zal
moeten komen om TV-Brussel aan te sporen effi-
ciënter en doelmatiger te werken.

De minister repliceert dat de subsidiëring van TV-
Brussel een bevoegdheid is van minister Grouwels.
De minister wenst geen waardeoordeel uit te spre-
ken over TV- Brussel. Hij onderstreept dat TV-
Brussel niet alleen 30 miljoen frank ontvangt van
de Vlaamse Gemeenschap maar ook 30 miljoen
frank krijgt van het Brusselse Gewest. De minister
is van oordeel dat heelwat tweetalige Vlamingen
ook naar TV-Brussel kijken.

– Protocol met de schrijvende pers

De heer Carl Decaluwé verklaart dat de CVP-frac-
tie reeds geruime tijd geen voorstander is om de
rechtstreekse steun aan de schrijvende pers te ver-
lengen. Hij moet nochtans vaststellen dat in de
begroting 1998 daarvoor nog steeds een bedrag
werd ingeschreven.

De minister antwoordt dat het gegeven dat er nog
steun ingeschreven staat in de begroting 1998 in
weerwil van het feit dat dit protocol eind 1997
afloopt, te maken heeft met de federale wet van
1979 op de opiniepers. Deze wet moet eerst afge-
schaft worden vooraleer de rechtstreekse steun
kan afgeschaft worden. De heer Carl Decaluwé
vraagt of het de bedoeling is deze middelen in de
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begroting in te schrijven maar niet aan te wenden ?
De minister repliceert dat de Vlaamse overheid
deze midddelen inderdaad voor andere zaken zal
aanwenden.

Hetzelfde lid is trouwens van oordeel dat het pro-
tocol dat dateert van 1993 moet herbekeken wor-
den en dat ook aandacht moet besteed worden aan
andere media en het informatiebeleid van de
Vlaamse overheid eerder dan als steun aan de
schrijvende pers. Het lid verwijst terzake naar het
jaarverslag van de Vlaamse informatieambtenaar.

De heer Carl Decaluwé stelt vast dat het element
'permanente vorming' in het protocol niet uitgeput
werd. Het lid vraagt naar de oorzaken daarvan en
dringt aan op een jaarlijkse evaluatie van dit proto-
col. Hij vraagt ook de basisopleidingen voor jour-
nalisten in dit protocol op te nemen.

Hetzelfde lid dringt aan om in het kader van dit
protocol extra-ondersteuning aan de deontologi-
sche code en aan de professionalisering te bieden.

De heer Carl Decaluwé dringt eveneens aan op
een evaluatie van de Stichting Pers.

Hetzelfde lid vraagt kortom een ernstige evaluatie
van de structuren met het oog op het opstellen van
een nieuw protocol.

De minister verklaart dat hij nuttige suggesties van
de fracties wil opnemen in zijn lijstje bij het her-
negociëren van het protocol. De minister is
akkoord met de opmerkingen in verband met het
luik informatiebeleid naar de bevolking en het luik
permanente vorming. Hij is het ook eens om de
Stichting Pers te evalueren.

De heer Carl Decaluwé stelt vast dat de structuur
van de Algemene Vereniging van Belgische
Beroepsjournalisten (AVBB) nog steeds federaal
georganiseerd is. Er waren reeds verschillende
pogingen om deze structuur te federaliseren. Het
lid is van oordeel dat de Vlaamse overheid dan ook
kan eisen dat ook de beroepsjournalisten zich aan-
passen aan de actuele structuren van het land
indien ze ondersteuning wensen van de Vlaamse
overheid.

De minister is het eens dat de splitsing van de
Algemene Vereniging van Belgische Beroepsjour-
nalisten (AVBB) immanent is : althans de Vlamin-

gen willen eruit. Maar de minister constateert dat
er verdeeldheid in de rangen is.

– Het Fonds Film in Vlaanderen

De heer Carl Decaluwé verwijst naar het succes
van Oesje, dat een kaskraker wordt. Het lid vindt
het positief dat Vlaanderen op filmvlak opnieuw
een voortrekker heeft. Maar het lid vindt het een
probleem dat het geld dat gerecupereerd wordt via
een 'return' niet terugkeert in het filmfonds maar
in de globale schatkist van de Vlaamse overheid.
Het lid stelt voor dat er een afspraak wordt
gemaakt met de minister van Begroting om in
geval van recuperatie het bedrag van 303 miljoen
frank in de begroting te verhogen tot bijvoorbeeld
350 miljoen frank. Een kassucces moet kunnen
gebruikt worden als gangmaker naar andere min-
der populaire genres.

Wat de recettes van Oesje betreft, stelt de minister
dat er voor de eerste maal een contract werd gete-
kend – waarvan de minister hoopt dat het wordt
nageleefd – en waarin wordt bepaald dat er terug-
betaling zal zijn van de subsidies ten belope van 25
miljoen frank als de toeschouwersaantallen
gehaald worden die vooropgesteld werden (1,4 mil-
joen frank).

De minister verduidelijkt dat de minister van
Begroting echter niet toelaat dat terugbetalingen
omgezet worden in nieuwe machtigingen. Het
Filmfonds wordt daarom beperkt tot 300 miljoen
frank.

De minister stelt dat er in het verleden problemen
waren met terugbetalingen met de film Max. Nu is
een nieuw systeem ingevoerd waarbij de terugbe-
taling gekoppeld wordt aan de inkomsten die
sowieso gekend zullen zijn. Als de film m.a.w. een
bepaald niveau haalt, komt er een terugbetaling.

– Vrije nieuwsgaring

De heer Carl Decaluwé stelt vast dat in tegenstel-
ling tot vorig jaar de Beleidsbrief Media geen apart
hoofdstuk wijdt aan de problematiek van de vrije
nieuwsgaring. Er wordt wel verwezen naar de posi-
tieve adviezen van de Raad van State bij de inge-
diende aanhangige voorstellen van decreet. Het lid
dringt aan op een spoedige behandeling van de
ingediende voorstellen van decreet, zeker na de
laatste perikelen met Canal Plus rond de al niet
rechtstreekse uitzending van de voetbalmatch Club



Brugge-Germinal Ekeren. Ook de heer Tuur Van
Wallendael sluit zich aan bij de vraag van de heer
Carl Decaluwé om deze problematiek snel te
behandelen in deze commissie.

De minister beklemtoont dat de vrije nieuwsgaring
een parlementair initiatief is dat de regering onder-
steunt, maar vindt dat het parlement zelf moet
gangmaker zijn.

– Uitzenden van gratis spots

De heer Carl Decaluwé is niet gelukkig met het
antwoord van de gedelegeerd bestuurder van de
BRTN op zijn vraag over de weigering van de
BRTN om een gratis spot van het Centrum voor
Gelijkheid van Kansen en Racismebestrijding uit
te zenden. Het lid vindt dit een gemiste kans voor
de openbare omroep. Hij is van oordeel dat de
geest van het maxidecreet hierdoor wel degelijk
geschonden is.

Ook de heer Tuur Van Wallendael vindt het ant-
woord van de heer Bert De Graeve op de vraag
van de heer Carl Decaluwé zeer pover.

I.v.m. deze racismespot antwoordt de minister dat
het toch moet mogelijk zijn dat de openbare
omroep zijn medewerking verleent aan een derge-
lijk initiatief. De minister wenst zich echter over de
grond van de zaak niet uit te spreken. Hij is wel
van oordeel dat de BRTN in zijn normale pro-
grammatie een evenwichtige aandacht aan ver-
draagzaamheid en racisme besteedt. De heer Carl
Decaluwé dringt niettemin aan dat er signalen wor-
den gegeven aan de BRTN. Hij blijft ontevreden
over het antwoord dat door de gedelegeerd
bestuurder werd gegeven.

– Problematiek van de lokale radio's

De heer Tuur Van Wallendael vraagt of het BIPT –
waarvan de minister stelt in zijn beleidsbrief dat
deze instantie weigert de arresten van de Raad van
State uit te voeren – wel bij machte is om op te tre-
den. Het lid dringt aan dat de Vlaamse Gemeen-
schap effectief in voorkomend geval optreedt en
juridische stappen onderneemt. Hij signaleert dat
de RTBF-radio trouwens frekwenties aangeeft
waarop de Franstalige radio 21 in Vlaanderen kan
beluisterd worden.

De heer Peter Vanvelthoven vraagt i.v.m. de pro-
blematiek van de lokale radio's in Brussel die
gestoord worden door een aantal Franstalige zen-
ders met groot vermogen, naar de stand van zaken

van de gesprekken die gevoerd worden met de
Franse Gemeenschap.

De minister antwoordt dat de Vlaamse Gemeen-
schap een dwangsom geëist heeft. De Vlaamse
Gemeenschap procedeert sinds 1994 tegen de
Franse Gemeenschap. Nu heeft de Vlaamse
Gemeenschap eindelijk gelijk gekregen. Het BIPT
stelt dat zij weliswaar de macht niet hebben om op
te treden tegen Franstalige radio's, terwijl men
vaststelt dat het BIPT wel geregeld Vlaamse
radio's uit de lucht haalt.

M.b.t. het aangekondigde frequentieplan voor de
lokale radio's vraagt de heer Peter Vanvelthoven
naar een stand van zaken i.v.m. de opdracht die zal
uitbesteed worden. Het lid vraagt ook naar het tijd-
schema.

De minister verduidelijkt dat de administratie
Media in de laatste fase zit bij de opstelling van
een nieuw frequentieplan. Er is een aanbesteding
gebeurd – vier firma's zijn aangeschreven- waarbij
een tweetal firma's zijn ingegaan op het aanbod
om de Vlaamse Gemeenschap te adviseren. Er zal
eerstdaags in de komende weken een beslissing
getroffen worden waarbij ook het advies van de
Inspectie van Financiën zal gevraagd worden.

Het eindverslag moet tegen eind februari 1998
klaar zijn zodat het frequentieplan tegen Pasen
1998 rond is. Dit plan moet operationeel worden in
maart 1999.

– Codering programma's – toepassing richtlijn
'Televisie zonder Grenzen'

De heer Tuur Van Wallendael heeft vragen bij de
'herinvoering van het vierkantje op televisie'. Men
gaat terug in de richting van een zeldzame betutte-
ling.Wie gaat er trouwens beslissen over het gebruik
van de vierkantje ? Dit is een moeilijke zaak.Als het
gaat over sex, is het gemakkelijk. Maar waar legt
men de grenzen voor geweldscènes ?

De minister is van oordeel dat de omroepen zelf
hun verantwoordelijkheid moeten nemen. De rege-
ring kan en mag dit niet zelf trancheren. Zij is niet
geschikt om dat soort controle te doen. De minister
vindt dat het parlement moet debatteren over een
soort van ethische code over wat men verstaat
onder sex en geweld. Die ethische code kan indien
de omroepen zich niet kwijten van hun taak,
getoetst worden door een soort van onafhankelijke
keuringscommissie van de Geschillenraad. De
minister verklaart dat iets dergelijks reeds in voege
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is in Frankrijk. In de Verenigde Staten bestaat er
zelfs een soort van 'language-toets'.

– Andere punctuele opmerkingen bij de Beleids-
brief Media

De heer Tuur Van Wallendael vraagt naar de juridi-
sche stand van zaken van het VT4-dossier.

De minister meldt dat te gepasten tijde contact
moet opgenomen worden met de Independent
Televison Commission omdat VT4 sowieso op het
einde van het jaar zijn 'non-domestic license' ver-
liest. Er stelt zich wellicht een timingprobleem
omdat het ontwerp van reclamedecreet ten vroeg-
ste in het Kerstreces zal neergelegd worden in het
parlement en de uitvoeringsbesluiten pas operatio-
neel zullen zijn vanaf februari 1998.

De heer Tuur Van Wallendael dringt aan dat er zo
snel mogelijk een definitie van kinderprogramma's
komt.

De minister repliceert dat het reclamedecreet een
duidelijke definitie van kinderprogramma's zal
opleggen.

V. Artikelsgewijze bespreking en indicatieve stem-
mingen

De commissie formuleert geen opmerkingen bij de
artikelen 13 en 114 van het ontwerp van decreet,
noch bij de desbetreffende begrotingstabellen.

De artikelen 13 en 114 en de desbetreffende begro-
tingstabellen van het ontwerp van decreet houden-
de de algemene uitgavenbegroting van de Vlaamse
Gemeenschap voor het begrotingsjaar 1998
(bevoegdheden van minister Eric Van Rompuy,
minister van Media) worden bij indicatieve stem-
ming telkens aangenomen met 8 stemmen tegen 1.

De verslaggever, De voorzitter,

Carl DECALUWE Marijke DILLEN
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